
 

Czwartek 16.04. Na wiejskim podwórku 

Przed świętami poznaliśmy spółgłoskę ś. Mała kreseczka zapisana nad literą s daje nam 

spółgłoskę miękką. 

Kiedy ją piszemy? Zapisz podane wyrazy: ślimak, taśma, Kaśka, światło, środa, śluza, 

świerszcz. Oznacz kółkiem literę ś . Jaka litera występuje po ś? No właśnie – spółgłoska. 

Oznacz ją kolorem niebieskim.  

1. SPÓLGŁOSKA LUBI SPÓŁGŁOSKĘ, WTEDY PISZEMY Ś. 

ślimak – po ś jest spółgłoska l 

taśma  – po ś jest spółgłoska m 

Kaśka  – po ś jest spółgłoska k   

Środa – po ś jest spółgłoska r  

2. Mamy wyrazy, w których ś piszemy na końcu: miś, Adaś, tatuś, ktoś, coś, 

noś…  

Wymawiamy krótko, nie rozciągamy ostatniego dźwięku.  

3. Mamy też drugi sposób zapisywania miękkiej głoski: -si, Si. Dwie litery dla 

zapisania jednej głoski. 

 

Przeczytaj tekst o porządkach gęsi Gęguły ze str.61w podręczniku. Odszukaj w tekście  

i zapisz w zeszycie wyrazy z si. Odczytaj te wyrazy. Otocz kołeczkiem: si . Jaką literę mamy 

zapisaną po si ? Oznaczymy ją czerwonym kolorem, bo to samogłoska. 

 

się    strusie  siedem       s iano 

siodło      osioł    prosię     Wiesia      siódemka 

 

W tym przypadku to litera i „zmiękcza”, bo kolejna litera jest samogłoską.  

W zeszycie ćwiczeń wykonaj zad. 1 i 2.  

Do zasad pisowni spółgłosek miękkich wrócimy jeszcze wiele razy.  

Ewa Burdan 

    


